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DĚTSKÁ RADOST V AMFITEATRU MŠ VĚTRNÍK 

V NYMBURKU 

MŠ Větrník v Nymburku má krásnou zahradu a pro aktivity má vytvořený amfiteatr, kde se 
všechny děti sešly ve středu 16.4.2025, a to ve dvou skupinách, jedna v 9:30 hodin a 
druhá v 11:00 hodin, aby prožily radostné chvilky při vyhodnocení aktivity čtenářské 
pregramotnosti MAMI, TATI, POJĎME SI ČÍST, pod záštitou MŠMT a v gesci Nadačního 
fondu LEPŠÍ ŽIVOT. 

Zástupkyně ředitele ZŠ pro MŠ paní Šárka Michlová již na nás čekala a po příchodu 
sdělila: „Abyste nebyl překvapený. My nedržíme nějaký smutek, že jsme všichni v černém, 
ale dnes je Popeleční středa, které říkáme škaredá středa, a tak jsme všichni takto 
oblečeni a máme všichni zákaz se mračit, musíme být všichni veselí a příjemní a dříve lidé 
i věřili, že do čeho se pustí, tak se v popeleční středu vše povede.“ A to jsme ještě netušili 
jak se závěrečná aktivita skvěle vydaří. 

Za město přišla pracovnice odboru školství Mgr. Lucie Pekárková, která měla i velmi 
důležitou roli při předávání první kouzelné knihy dítěti. 

Po zahajovacím představování hostů si nejdříve  
na úvod všechny děti zazpívaly za zvuku 
harmoniky protagonisty aktivity Ing. Josefa 
Vavříka, ředitele Nadačního fondu LEPŠÍ 
ŽIVOT, a to písničku KNIHA JE NÁŠ DOBRÝ 

KAMARÁD. Obě 
skupiny zpívaly 
tak, že by nikdo 
nepoznal, že se 
jedná pouze o 
děti ze školky, ale bylo to jako malý profesionální pěvecký 
sbor. Obě skupiny navštívili i někteří rodičové, aby vnímali 
práci všech učitelek. 

 

 

 

Josef Vavřík jim nejdříve řekl příběh JAK 
KARLÍK S  TOMÁŠKEM NAŠLI 
DĚDEČKOVU KOUZELNOU KNIHU, 
KTERÁ ZMĚNILA CELÝ JEHO ŽIVOT. 
V příběhu zažily děti i zklamání z toho, že 
v kouzelné knize nebyla žádná kouzla, 
pouze čisté nepopsané papíry. Ale když 
slyšely to hlavní kouzlo z titulní stránky KDYŽ BUDEŠ MÍT RÁD VŠECHNY LIDI, CELÝ TVŮJ 
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ŽIVOT SE ZMĚNÍ, pochopily, že je důležité se ke svým kamarádům ve školce chovat 
přátelsky.  

Pak viděly největší knihu a když viděly 
nejmenší knihu, koilibříka, zavládl obrovský 
smích. Ale protagonisty aktivity se dětí ptá: “A 
myslíte, že existuje ještě menší knížečka?“ 
„Ano“, volaly děti, a tak byla vytažena z kapsy 
úplně nejmenší knížečka. Děti se smály ještě 
více. 

 

 

  

Pak jim Pepa ukázal i svou kouzelnou knihu BIBLI a když ji 
otevřel, viděly kolik je na 
každé stránce kouzel a 
chtěly hned nějaká kouzla 
slyšet. Pepa otevřel BIBLI 
a říká: “Tak třeba tady, tady 
je to největší kouzlo – ve 
školce jsme všichni 
kamarádi a pomáháme si.“ Zároveň se dozvěděly, že 
každá kniha je kouzelná a že když se budou řídit radami 
z každé knihy, která přináší nějaké poučení, tak se 
změní i jejich život.  

Když uslyšely, že i ony obdrží svou kouzelnou knihu, a 
když ji viděly, že to je PAVLÍKOVA CESTA DO NEZNÁMA 
z nakladatelství ADVENT-ORION, kterou jim 
zakoupila společnost MARANATHA z.s., rozzářily se 

jim oči.  
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Ale neměly to tak jednoduché. Musely nejdříve přijít k paní Lucii nebo k Pepovi, pozdravit, 
podat ruku a podívat se do očí a nakonec se představit.  

Teprve pak mohly 
obdržet svou první 
kouzelnou knihu 
z ruky paní ředitelky 
anebo z ruky paní 
Lucie. Nesměly 
přitom zapomenout 
poděkovat, jinak by 
knihu nedostaly. A 
zvládly to všechny 
děti. 

Nakonec se každá 
skupina hromadně 
vyfotila i s hosty, 

kterými byli i někteří rodičové a rozloučení probíhalo opět písničkou KNIHA JE NÁŠ 
DOBRÝ KAMARÁD. 

Když jsme po aktivitě ještě vyhodnocovaly zkušenosti a přínosy této aktivity, slyšeli jsme 
jak si děti tu naši písničku stále notovaly. 

Zeptali jsme se zástupkyně odboru školství paní Mgr. Lucie Pekárkové: 

Jak jste vnímala celou tuto závěrečnou aktivitu? 

Byla jsem velmi potěšena úrovní aktivity a zájmu dětí o čtení. Vnímala jsem neskutečnou 
radost dětí a i děti, které se styděly  zvládly to, že se přišly představit. Jsem moc ráda, když 
se takovou osobní motivací vedou děti ve školce, aby se tak působilo na jejich charakter. 
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Zeptali jsme se i zástupkyně ředitele ZŠ pro MŠ paní Šárky Michlové: 

Jaké máte zkušenosti s reakcemi rodičů při zahájení této aktivity? 

„My v naší školce nemáme žádné problémy se spoluprací s rodiči, spolupracují na všem 
co vyhlásíme za aktivity, a to bylo i v tomto případě. Přesto, ale byla jedna maminka, které 
se do aktivity moc nechtělo, ale řekla jsem jí, že ať zkusí alespoň 1 knihu a dala jí knihu 
KOCOUREK SE VRACÍ a jelikož to je nejlepší kniha, která zabere na každého, tak i zde se 
maminka plně se svým dítětem zapojila. Takže cíle této aktivity byly splněny. Jsem moc 
ráda, že se opravdu zúčastnilo 100 % rodičů, je vidět, že nám důvěřují a rády s námi 
spolupracují. Tato aktivita mne velmi potěšila, učitelky vždy s dětmi rozebíraly všechna 
poučení z knih a bavily se o přinesených obrázcích. Byla jsem moc ráda, že i když byla 
větší nemocnost, rodiče vraceli knihy, aby nenastal problém v oběhu knih, byli velice 
svědomití, a tak jim za to patří velké poděkování. Poděkování, ale také patří všem našim 
učitelkách, protože bez jejich motivace by aktivita nebyla plnohodnotná. A jak jste viděli 
v naší školce máme na stáži i studentky, kteří se u nás učí, jak správně pracovat a 
výchovně působit na děti.“ 

Děkujeme za rozhovor a přejeme Vaší školce mnoho spokojených dětí a rodičů a hlavně 
bychom chtěli popřát i studentce Nikole Brázdové úspěšnou cestu v práci s dětmi a dnes 
hlavně poděkování za skvělou fotodokumentaci z celé akce. 

 

Text: Josef Vavřík 

Foto: Nikola Brázdová 


